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Daianu (CF): România sta înca relativ bine în ceea ce priveste datoria publica

România sta înca relativ bine în ceea ce priveste datoria publica, în  jur de 50%, dar necazul nostru îl

constituie deficitul bugetar, a  declarat, marti, Daniel Daianu, presedintele Consiliului Fiscal, la  conferinta

cu tema "Anul Financiar 2024", organizata de FinMedia si  Piata Financiara.

"În Europa acum s-a ajuns la o întelegere între Parlament si Comisie,  Consiliu în privinta noii structuri de

guvernanta economica, noile  reguli fiscale, care sunt noi si nu prea noi. Ce se încearca în esenta  este de a face

sistemul de guvernanta sa fie mai flexibil. De ce? Pentru  ca, urmare a crizei financiare, pandemiei, a

consecintelor, nevoii de a  finanta tranzitia energetica si nu ultimamente din cauza razboiului din  Ucraina, care are

efecte uneori devastatoare, datoriile publice au  crescut foarte mult. Desi imediat dupa prima interventie a bancilor 

centrale si initierea programului de QE, relaxare cantitativa, a existat  un angajament ferm de a reveni cu traiectorii

pe o panta descendenta,  traiectorii de evolutie a datoriilor publice care crescusera foarte  mult. Îmi aduc aminte ca

în Irlanda deficitul bugetar depasise 30%  pentru ca preluasera necazurile din bilanturile bancilor comerciale. Dar 

acum s-a ajuns la o întelegere. Se doreste aceasta flexibilitate. Avem  nu putine state europene care au datorii

publice de peste 100% din PIB.  Acum ai spune da, România sta foarte bine. România, în ceea ce priveste  datoria

publica, anticipez putin, sta înca, hai sa spunem, relativ bine.  Pentru ca sa ai o datorie publica în jur de 50% pare,

sa spunem,  rezonabil", a spus Daniel Daianu.

Media datoriei publice în zona euro este de peste 80% din PIB.

"Necazul nostru este altul, este dimensiunea deficitului  bugetar, care nu are o componenta conjuncturala,

care ar disparea, sa  spunem, fie si în mod gradual, de la sine. Faptul ca s-a revenit la  normal cu veniturile

si cheltuielile are componenta structural, oricât  de controversata ar fi aceasta notiune de deficit

structural", a afirmat  Daniel Daianu.

Presedintele Consiliului Fiscal a afirmat ca deficitul bugetar pentru  anul acesta se va situa în jurul a 6,4% din PIB,

dupa ce anul trecut a  fost de 5,7%, cifra atinsa prin taierea cheltuielilor de capital. El a  declarat ca României îi va

fi greu sa reduca nivelul deficitului  bugetar.

"Este clar ca regimul fiscal va trebui sa se schimbe în continuare. A  început, este un proces, dar va trebui sa

evolueze în sensul acestei  tinte, a creste veniturile fiscale. Şi aici ai de ameliorat colectarea.  ANAF trebuie sa

functioneze mai bine, vamile trebuie sa functioneze  altfel, nu spun mult mai bine, altfel. Pentru ca evaziunea

fiscala,  evitarea platii taxelor si impozitelor, tax avoidance, au condus la  acest nivel foarte jos, dar si regimul

fiscal din România, nu numai tax  avoidance. Şi ati vazut si dumneavoastra între doua alternative pe care  chiar

premierul României le-a evocat, nu, sa revii la o cota unica, dar o  autentica cota unica, nu care a fost lipsa de

continut, sau impozitare  progresiva. Nu stiu ce se va face. Acestea sunt decizii politice. Este  clar însa ca nu poti

sa ramâi cu venituri fiscale înghetate în jur de  27% din produsul intern brut", a spus Daniel Daianu.
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